
د البشرةية هذه الوثيقة سرية ولا يسمح بإعادة طباعة أي جزء منها أو نسخه بأي شكل أو وسيلة خارج الهيئة الاتحاديةة للمةوار 
الحكومية بدون الحصول على موافقة كتابية مسبقة

النتائج والإجراءات التصحيحية

الجمهور حول رضا لاستبيان 
نظامي إدارة الأداء والتدريب والتطويرتطوير 

2022في الحكومة الاتحادية 



تحليل الاستبيان

تم،الاتحاديةالحكومةفيوالتطويروالتدريبالأداءإدارةنظاميتطويرحولالجمهوررضامستوىيقيسالذيالاستبياننتائجتحليلبعد

تجويدفيهلما؛عليهاللازمةالتحديثاتوإجراءالنظامينتطويرفيالمساعدةشأنهامنالتيالتطويرية،المشاركينومرئياتبمقترحاتالأخذ

الحكومةفييةالبشرالمواردوأنظمةلتشريعاتالمستمرالتحديثعلىالهيئةحرصمنوذلك،واحتياجاتهميتناسببماوتبسيطه،النظام

.يةالتصحيحالإجراءاتوضعفيعليهاالبناءثمومنالاعتبار،بعينأخذهاوتممقترح،20يقاربماواستلامالنتائجعلىالوقوفتم.الاتحادية

:المقترحاتأبرز

بخصوص قياس أداء الموظفينإجراء مقارنات معيارية مع شركات عالمية للأخذ بأفضل الممارسات •
عقد جلسات تشاورية مع موظفين الوزارات والجهات الإتحادية للأخذ بمقترحاتهم •

.النظامينلتطويرالاعتباربعينوأخذهاالمشاركينملاحظاتعلىبناء  الخطةلتطبيقالأولىالمسودةوضعتم
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Results and Corrective Actions

After analyzing the results of the questionnaire that measures the level of public satisfaction about the development of the

performance management, training and development systems in the federal government, the participants’ development proposals

and views were taken into account, which would assist in the development of the two systems and make the necessary updates. In

order to improve and simplify the system, in proportion to their needs, and this is the keenness of the Authority to continuously

update the Human Resources Legislation and Regulations in the federal government. The results were identified and approximately

20 feedbacks were received, taken into consideration, and then built upon in the development of corrective measures.

Most Prominent Suggestions:

• Benchmarking comparisons with global companies to take best practices in measuring employee performance

• Holding consultative sessions with employees of ministries and federal entities to take their suggestions

The first draft of the plan was developed based on the participants' feedback and taken into consideration to develop the two

systems.


